

## أهم الأحداث في القرون

Century	Events	Translation
5th century	Germanic invaders entered Britain on the east and south coasts in the 5 <sup>th</sup> century	دخل الغزاة الالمانيين بريطانيا على السواحل الشرقية و الجنوبية في القرن الخامس
5th century	5th century Three Germanic tribes invaded Britain, the angels, the jutes and the Saxons	في القرن الخامس ثلاث قبائل جرمانية غزت بريطانيا ( الانجلز - الجوتز - الساكسون )
6th century BC	Ancient Greek philosophy arose in the 6th century BC	نشأت الفلسفة اليونانية القديمة في القرن السادس قبل الميلاد
14th century	In the 14th century English became dominant in Britain again, but with many French words added.	في القرن الرابع عشر اصبحت اللغة الانكليزية هي المهيمنة مرة اخرى في بريطانيا و حوت الكثير من الكلمات الفرنسية المضافة
14th to the 17th	The Renaissance - from the 14th to the 17th century	التنوير ( السبب ) : كانت حركة ثقافية للمثقفين في القرن الثامن عشر
16 <sup>th</sup> century	From the ..... the British had contact with many peoples from around the world	من القرن السادس عشر كان البريطانيون على اتصال مع العديد من الشعوب من جميع انحاء العالم
Late 16 <sup>th</sup> – early 19 <sup>th</sup>	The Atlantic Slave Trade This happened between the late 16th Century and the early 19th Century	تجارة العبيد في المحيط الاطلسي حدثت ما بين اواخر القرن السادس عشر و بداية القرن التاسع عشر
17 <sup>th</sup> – 18 <sup>th</sup> century	Throughout the 17th and 18th Century Britain and other European powers like the Portuguese and French were interested in establishing coastal bases to exploit the slave trade	في خلال القرن السابع عشر و الثامن عشر اهتمت بعض القوى الاوروبية مثل البرتغاليين و النرنسيين باقامة قواعد ساحلية لاستغلالها في تجارة العبيد
17th – mid-20 <sup>th</sup>	influence of Great Britain and the United Kingdom from the 17th century to the mid-20th century	من القرن السابع عشر الى منتصف القرن العشرين التأثير الواسع النطاق لبريطانيا العظمى و المملكة المتحدة
18th century	The Enlightenment (or Reason) was a cultural movement of intellectuals in 18th century	التنوير ( السبب ) : كانت حركة ثقافية للمثقفين في القرن الثامن عشر
last half of the 18th	the last half of the 18th century , thirteen colonies in north America joined together	خلال النصف الاخير من القرن الثامن عشر , انضمت فيه ثلاثة عشر مستعمرة في امريكا الشمالية
19 <sup>th</sup> century	In the zoological sciences, some of his observations were confirmed to be accurate only in the 19th century.	في علم الحيوان , اصبحت بعض ملاحظات ارسطو دقيقة في القرن التاسع عشر
early 19 <sup>th</sup> century	In the early 19th Century a large 'abolitionist' movement started	في اوائل القرن التاسع عشر بدأت حركة القضاء على العنصرية و الغاء الاستعباد و الاسترقاق
late 19 <sup>th</sup> century	Formal study of logic, which was incorporated in the late 19th century into modern formal logic.	من اعماله دراسة المنطق دراسة رسمية , وقد تأسست في اواخر القرن 19 المنطق الرسمي الصحيح
late 19 <sup>th</sup> century	In the late 19th Century the 'Scramble for Africa' lead to many European powers competing to build African Empires	في اواخر القرن التاسع ادى التدافع الى افريقيا الى دفع القوى الاوربية على التنافس في بناء الامبراطوريات الافريقية

## اهم الاحداث في السنوات

Date	Events	Translation
312 AD	One of the supposed watersheds in history is the „conversion“ of the Roman emperor Constantine to Christianity in, or about, 312 AD	اصبح الامبراطور الروماني القسطنطيني واحدا من نقاط التحول المفترضة في التاريخ و اهم روافد المسيحية في 312م
380 AD	Christianity became the state religion of the Roman Empire in 380 AD	اصبحت المسيحية دين الدولة الاساسي في الامبراطورية الرومانية في 380م
1066	In 1066 William the Conqueror invaded and conquered England	في سنة 1066 قام ويليام الفاتح بغزو و اخضاع انكلترا
1492	In 1492 Christopher Columbus discovered the American continent.	في عام 1492 اكتشف كريستوف كولمبوس القارة الامريكية
1500 years ago	The Roman Empire fell apart almost 1500 years ago	لقد سقطت الامبراطورية الرومانية منذ حوالي 1500 سنة
early as 1530	As early as 1530, English merchant adventurers started trading in West Africa	في بداية العام 1530م بدأت مغامرات التجار الانجليز التجارية في غرب افريقيا
1581	In 1581 Francis Drake reached the Cape of Good Hope	في عام 1581 وصل فرانسيس دريك الى راس الرجاء الصالح
1600	From around 1600, the English colonization of North America resulted in the creation of a distinct American variety of English	من حوالي 1600 , ادى الاستعمار الانجليزي في امريكا الشمالية الى ايجاد مجموعة كلمات امريكية متميزة في الانجليزية
1604	In 1604 the first English dictionary was published	في عام 1604 تم نشر اول قاموس للغة الانجليزية
1607	Virginia Colony in 1607	بدأت مستعمرة فرجينيا عام 1607
1617	The 'British East India Company' were first given permission to trade in India in 1617	حصلت شركة الهند الشرقية في البداية على تصريح بالتجارة بالهند في عام 1617
1620	Pilgrims' Plymouth Colony in 1620	بدأت مستعمرة بليموث عام 1620
1663	In 1663 the English built Fort James in Gambia	في عام 1663م بنى الانجليز قلعة جيمس في جامبيا
1776	In 1776 the United States of America declared independence from Britain	في عام 1776 اعلنت الولايات المتحدة الامريكية عن استقلالها عن بريطانيا
1783	In 1783, the Treaty of Paris ended the war	في عام 1783 انتهت معاهدة باريس الحرب
Before 1789	Before 1789, France was ruled by the nobles and the Catholic Church	قبل 1789 كان يحكم فرنسا النبلاء و الكنيسة الكاثوليكية
November 1799	Napoleon Bonaparte took power in November 1799	تولى نابليون بونبارت السلطة في نوفمبر 1799
1804	Napoleon Bonaparte became Emperor	اصبح نابليون بونبارت امبراطور
1807	the selling of slaves was abolished in 1807	تم الغاء تجارة العبيد في عام 1807م
1833	in 1833 the institution of slavery was abolished	تم الغاء مؤسسة تجارة الرق و العبيد في الامبراطورية البريطنية عام 1807م
1857	In 1857 there was a large uprising against the 'British East India Company	في عام 1857م كانت هناك انتفاضة كبيرة ضد شركة الهند الشرقية
1861	Abraham Lincoln president of the USA in March 1861.	اصبح ابراهام لينكون رئيسا للولايات المتحدة الامريكية في مارس عام 1861م
April 1865	Abraham Lincoln Was assassinated by a Southern supporter in a theatre in April 1865	اغتيل ابراهام لينكون من قبل احد مؤيدي الجنوب في مسرح في ابريل عام 1865م
1886	Joseph Conrad He became a British citizen in 1886	اصبح جوزيف كونراد مواطن بريطاني عام 1886م
1992	In 1922 the British King ruled over 458 million people	في عام 1992 حكم ملك بريطانيا ما يزيد عن 458 مليون شخص

## أهم الأرقام

Numbers	Events	Translation
<b>1<sup>st</sup></b>	U.S.A the biggest English speaking country in the world.	تعتبر الولايات المتحدة الأمريكية أكبر دولة ناطقة بالانجليزية بالعالم
<b>3<sup>rd</sup></b>	U.S.A the third largest country in population	تعتبر الولايات المتحدة الأمريكية ثالث أكبر دولة من ناحية السكان
<b>4<sup>th</sup></b>	U.S.A 4th largest country in the world by surface area	تعتبر الولايات المتحدة الأمريكية رابع أكبر دولة مساحة بالعالم
<b>1/4</b>	The British Empire covered 1/4 of the world's land surface.	غطت الامبراطورية البريطانية ربع مساحة اليابسة في العالم
<b>1/5</b>	British King ruled (1/5 of the world population)	حكم ملك بريطانيا خمس سكان العالم
<b>13</b>	Plat wrote thirteen letters	كتب افلاطون 13 رسالة
<b>36</b>	his Socratic dialogues; thirty-six dialogues	نسب لـ افلاطون 36 حوارا
<b>750.000</b>	In the American civil war death of 750,000 soldiers	أسفرت الحرب الاهلية عن مقتل 750.000 جندي
<b>1.2 – 2.4millions</b>	Between 1.2 million and 2.4 million died on the journey across the Atlantic	ما بين 1.2 الى 2.4 مليون ماتوا اثناء رحلتهم الى المحيط الاطلسي
<b>12 millions</b>	Around 12 million slaves were transported from Africa to the Americas	تم نقل حوالي 12 مليون عبد من افريقيا الى الامريكيتين
<b>More than 300 million</b>	More than 300 million persons speak languages directly related to Latin, the Roman tongue	300 مليون شخص يتحدثون لغات مرتبطة مباشرة باللاتينية و اللسان الروماني
<b>317 millions</b>	317 million population of America	عدد سكان الولايات المتحدة الأمريكية 317 مليون
<b>20%</b>	20% of the USA population were of African origin	20% من سكان الولايات المتحدة الأمريكية من اصل افريقي

## التواريخ (من – الى )

From – to	Events	Translation
<b>450 - 1100</b>	Old English (450-1100)	العصر الانجليزي القديم كان بين عامي 450 – 1100
<b>1100-1500</b>	Middle English (1100-1500)	الانجليزية الوسطى بين عامي 1100 – 1500
<b>1500-1800</b>	Early Modern English (1500 -1800)	اللغة الانجليزية الحديثة المبكرة بين عامي 1500 – 1800
<b>1800- present</b>	Late Modern English (1800-Present )	اللغة الانجليزية الحديثة المتأخرة من 1800 الى وقتنا الحاضر
<b>1492 – 711</b>	The influence of Islam and Muslims on ETC & Europe in General. Spain and Muslims (711 – 1492)	تأثير الاسلام و المسلمين كبير جدا على الفكر و الثقافة الانجليزية و كذلك اوربا بشكل عام , اسبانيا و المسلمين ( 711 - 1492 )
<b>1757 - 1858</b>	From 1757 to 1858 the 'British East India Company' ruled India	حكمت " شركة الهند الشرقية " الهند من عام 1757 الى عام 1858م
<b>1789 – 1797</b>	George Washington President from 1789 to 1797.	كان جورج واشنطن رئيسا من عام 1789 الى 1797
<b>1858 - 1978</b>	From 1858 to 1947 there was the 'British Raj' or the 'Indian Empire	من عام 1858 الى 1947 كان هناك " راج البريطاني " أو " الامبراطورية الهندية "
<b>1880 - 1914</b>	From around 1880 until 1914 the 'Scramble for Africa' happened between the European powers.	من حوالي 1880 الى عام 1914م كان هناك تدافع نحو افريقيا بين القوى الاوربية

## الثورات و المعارك

Revolutions	Start	End	Translation
French Revolution	1789	1799	قامت الثورة الفرنسية سنة 1789 و انتهت 1799
American Revolution	1775	1783	قامت الحرب الثورية الامريكية عام 1775 و انتهت 1783
Civil war	1783	1861	بدأت الحرب الاهلية عام 1783 و انتهت 1861
Americans war against British	1812	1815	خاض الامريكيون حربا ضد بريطانيا بين عامي 1812-1815 , و انتصر الامريكان
Abraham Lincoln	1861	1865	خاض ابراهام لنكون معركة بين عام 1861 – 1865 في الولايات المتحدة الامريكية

## اهم الاسماء ..

Names	Born	Died	Translation
Socrates	469 BC	399 BC	ولد ارسطوا عام 469 قبل الميلاد و توفي عام 399 قبل الميلاد
Plato	423/424 BC	347/348 BC	ولد افلاطون عام 423 قبل الميلاد و توفي عام 347 قبل الميلاد
Aristotle	384 BC	322 BC	ولد ارسطوا 384 قبل الميلاد و توفي 322 قبل الميلاد
George Washington	1731	1799	ولد جورج واشنطن عام 1731 و توفي 1799م
Abraham Lincoln	1809	1865	ولد ابراهام لنكون عام 1809 و اغتيل 1865م
Joseph Conrad	1857	1924	ولد جوزيف كونارد عام 1857 و توفي 1924م

تم بحمد الله , تجميع جميع التواريخ لـ مادة الفكر و الثقافة الانجليزية ..

للدكتور : عبدالعزيز الجاسم ..